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ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 30 DE NOVIEMBRE DE 2017. 
 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 20 horas del día 30 de noviembre de 2017, se reúnen en el Salón 
de Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el Secretario 
acctal, D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la Corporación 
Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2º Teniente de Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3º Teniente de Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Teniente de Alcalde 
Dña. Sonia Beneyto Ferre 
Concejales 
Dña. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Dña. María José Mora Genís  
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Dña. María Elena Vilanova Calatayud 
Dña. María José Francés García 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 
Parte resolutiva 
1)  Aprobación acta sesión anterior de fecha 27/09/2017.  
2) Aprobación definitiva modificación puntual referente al cambio de alineaciones de vial no 
estructural en calle Felipe IV, 7 esquina calle Mayor.  
3) Moción del Grupo Municipal C’s sobre la puesta en marcha de un plan nacional contra la 
dislexia. 
4)  Despachos extraordinarios. 
 
Parte no resolutiva 
5) Dación de cuenta de los Decretos desde el 23 de septiembre hasta el 27 de noviembre de 
2017.  
6) Ruegos y preguntas.  
................................................................................................................................................................... 
  
1) APROBACIÓN ACTA SESIÓN ANTERIOR DE 27/09/17. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación al acta de la sesión anterior. No formulándose 
ninguna, es aprobada por unanimidad de los presentes. 
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2) APROBACIÓN DEFINITIVA MODIFICACIÓN PUNTUAL REFERENTE AL CAMBIO DE 
ALINEACIONES DE VIAL NO ESTRUCTURAL EN CALLE FELIPE IV, 7 ESQUINA CALLE 
MAYOR. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
URBANISMO, PROTOCOLO Y HERMANAMIENTO, SEGURIDAD Y TRÁFICO DE FECHA 27 DE 
NOVIEMBRE DE 2017 
 
    Visto el expediente de modificación de las Normas Subsidiarias del Planeamiento de Banyeres de 
Mariola  referente a la modificación de las alineaciones de vial no estructural en C/ Felipe IV, 7-
esquina C/ Major, ordenación pormenoriza que afecta exclusivamente a competencias municipales.  
    Visto que la Junta de Gobierno Local, Órgano Ambiental Municipal, en su sesión de 23 de mayo de 
2017, ha emitido resolución favorable de informe ambiental y estratégico en el procedimiento 
simplificado de la evaluación ambiental y territorial estratégica de la modificación puntual de las 
Normas Subsidiarias relativa a la modificación de las alineaciones de vial no estructural en C/ Felipe 
IV, 7 esquina C/ Major de Banyeres de Mariola, en conformidad con los criterios del Anexo VIII de la 
Ley 5/2014, de 25 de julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje (en adelante LOTUP) 
por considerar que no tiene efectos significativos sobre el medio ambiente. 
    Vistos los informes de la TMG de 16 de marzo y 19 de mayo de 2017, respectivamente sobre el 
procedimiento a seguir tras la resolución de la evaluación ambiental y territorial estratégica por 
procedimiento simplificado, y que serán los determinados por los art. 51.7 y 57  y de la LOTUP. 
   Visto que el Pleno del Ayuntamiento, en su sesión de 18 de julio de 2017, acordó someter a 
Información pública del expediente durante un periodo de 45 días, mediante publicación del acuerdo 
en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, anuncio en un diario no oficial de amplia difusión en 
Banyeres de Mariola y notificación de la resolución a los interesados y a quienes consten en el 
catastro como titulares de derechos afectados por la actuación propuesta. 
Publicados los correspondientes anuncios en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana, Núm. 8094 
de fecha 28.07.2017, y en el diario Las Provincias, de fecha 31.07.2017; así mismo fue notificado el 
referido acuerdo del Pleno, el 31 de agosto de 2017, a Vicente Puig Gandía y Rosa Mª García Llopis, 
como titulares de derechos afectados por la actuación propuesta, según consta en el Catastro de 
Banyeres de Mariola. 
 
    En el citado plazo de 45  no se ha formulado alegación alguna, de acuerdo con la certificación 
expedida por el Sr. Secretario del Ayuntamiento de Banyeres de Mariola. 
 
    Leído el informe favorable del Sr. Secretario del Ayuntamiento de Banyeres de Mariola, en el que 
se indica que el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento debe ser adoptado por la mayoría absoluta del 
número legal de miembros de la Corporación, es decir siete votos favorables.  
 
   Visto lo que disponen los Arts. 22.2.c) y 47.3.i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases de Régimen Local y el art. 57 de la LOTUP, se eleva propuesta al Pleno del Ayuntamiento, 
previo dictamen de la correspondiente Comisión Informativa,  para que adopte los siguientes 
acuerdos: 
 
Primero.- Aprobar definitivamente el Documento de modificación de las Normas Subsidiarias del 
Planeamiento de Banyeres de Mariola,  referente a la modificación de las alineaciones de vial no 
estructural en C/ Felipe IV, 7-esquina C/ Major, en los términos que constan en el expediente.  
 
Segundo.- Remitir una copia digital del indicado Documento de modificación de las Normas 
Subsidiarias del Planeamiento de Banyeres de Mariola a la Consellería competente en materia de 
ordenación del territorio y urbanismo para su inscripción en el Registro Autonómico de Instrumentos 
de Planeamiento Urbanístico. 
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Tercero.- Publicar el presente  acuerdo de aprobación definitiva del Documento de modificación de 
las Normas Subsidiarias del Planeamiento de Banyeres de Mariola, junto con sus normas urbanísticas 
para su entrada en vigor, en el Boletín Oficial de la Provincia de Alicante. 
 
Cuarto.- Facultar al Sr. Alcalde-Presidente para que dicte las resoluciones y suscriba cuantos 
documentos sean necesarios para la efectividad de estos acuerdos. 
 

No obstante el Pleno del Ayuntamiento adoptará los acuerdos que considere conveniente, en 
Banyeres de Mariola a 16 de noviembre  de 2017. 
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si desean intervenir en este punto 
respondiéndole estos que no. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la modificación puntual referente al cambio de 
alineaciones de vial no estructural en calle Felipe IV,7 esquina calle Mayor. 
 
3) MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL C’S SOBRE LA PUESTA EN MARCHA DE UN PLAN 
NACIONAL CONTRA LA DISLEXIA. 
 
Vista la moción presentada por el Grupo municipal C’s, con R.E.2017002611, de fecha 8 de 
noviembre de 2017, que transcrita literalmente dice: 
 
Dª Mª José Francés García, concejal del Grupo Municipal CIUDADANOS, de este Ayuntamiento, 
EXPONGO: 
 
Que al amparo de lo previsto en el art. 81 del Reglamento Orgánico del Pleno y sus Comisiones, 
presento, para su debate y votación en la próxima sesión ordinaria que celebre el Pleno de esta 
Corporación, la siguiente 
 

MOCIÓN 
 

ANTECEDENTES 
 
La dislexia, aunque es amplia y compleja definición, viene definida por la Federación Española de 
Dislexia y Otras DEA –Dificultades Específicas de Aprendizaje- (FEDIS), como un problema 
específico de aprendizaje que tiene un origen neurológico. Se caracteriza por dificultades de precisión 
y fluidez en el reconocimiento de palabras y por problemas de descodificación y de escritura de 
palabras. Estas dificultades son causadas por un déficit en el componente fonológico del lenguaje, 
que presenta un carácter inesperado, dado que otras habilidades cognitivas tienen un desarrollo 
normal y la enseñanza es adecuada. Como consecuencia, las personas con dislexia pueden 
presentar dificultades de comprensión lectora y una experiencia lectora reducida, lo que puede influir 
en el incremento de su vocabulario y de su base de conocimientos. 
De acuerdo con la misma FEDIS, se estima que la dislexia tiene una  incidencia del 15% entre los 
españoles, que sufren al padecer este trastorno dificultades en áreas relacionadas con el lenguaje, 
tales como ortografía, escritura, pronunciación de palabras y expresión oral. 
Los estudiantes con dislexia presentan un alto grado de dificultad de aprendizaje que, en muchas 
ocasiones, afecta directamente a sus resultados escolares sin que ello se corresponda con su 
capacidad intelectual, aptitudinal o actitudinal. Tienen dificultades para ajustar el nivel de actividad a 
las exigencias de la tarea y su rendimiento es, por ello, irregular. 
La implementación de una serie de actuaciones en los centros educativos es fundamental para que 
este colectivo desarrolle sus capacidades educativas, emocionales y sociales con todos sus derechos 
y garantías. Dichas actuaciones deben estar dirigidas a la detección e identificación temprana, a la 
intervención educativa, a la formación de los profesionales y al asesoramiento y orientación de las 
familias, es decir: a implicar a todos los agentes de la comunidad educativa. 
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Las asociaciones que representan a las personas disléxicas vienen reclamando la necesidad de un 
marco normativo y de formación para los docentes que garantice la atención  a los alumnos afectados 
por este trastorno neurológico, que, según algunos estudios, puede llegar a ser causa de un 40% 
del abandono escolar temprano. 
El artículo 71.2 de la Ley Orgánica 2/2006, de 3 de mayo, de Educación, modificado por el apartado 
57 de la LOMCE, establece que “Corresponde a las Administraciones educativas asegurar los 
recursos necesarios para que los alumnos y alumnas que requieran una atención educativa diferente 
a la ordinaria, por presentar necesidades educativas especiales, por dificultades específicas de 
aprendizaje, TDAH, por sus altas capacidades intelectuales, por haberse incorporado tarde al sistema 
educativo, o por condiciones personales o de historia escolar, puedan alcanzar el máximo desarrollo 
posible de sus capacidades personales y, en todo caso, los objetivos establecidos con carácter 
general para todo el alumnado”. Entendemos por ello en Ciudadanos que es un mandato legal prestar 
especial atención por parte de los poderes públicos a los problemas que la dislexia provoca en un 
importante sector de la población, y máxime por sus efectos en edad educativa. 
Creemos así oportuno recordar con ocasión de celebrarse este mes de noviembre, en concreto el día 
8, el Día Mundial de la Dislexia, la necesidad de aportar desde el ámbito municipal nuestro grano de 
arena en la lucha contra este trastorno, en la línea de la Proposición No de Ley aprobada en este 
mismo sentido en la Comisión de Educación del Congreso de los Diputados el pasado 26 de 
septiembre. 
Por todo ello, el Grupo Municipal de Ciudadanos propone la adopción de los siguientes: 
 
ACUERDOS 
PRIMERO.- Instar al Gobierno de España a: 

1. Poner en marcha, en coordinación con las Comunidades Autónomas, un plan nacional contra 
la dislexia, que deberá ser desarrollado por las entidades locales a nivel municipal, de 
carácter multidisciplinar y que involucre esencialmente al ámbito sanitario, educativo y social. 

2. Implementar, en el marco de las acciones que puedan definir tanto el Gobierno de España 
como las Comunidades Autónomas: 
 
a) Herramientas de diagnóstico eficaces y eficientes, y entre ellas el desarrollo de un 

sistema de predicción e identificación temprana de la dislexia evolutiva que alcance un 
alto grado de sensibilidad y especificidad mediante plataformas web accesibles, y que 
permita no solo la detección sino también la creación de una base de datos para la 
obtención de información a mayor escala, mejorando el protocolo de detección y 
ampliando estos sistemas a la educación infantil. 
 

b) Un modelo, dentro del desarrollo municipal de  los planes contra la dislexia, de Respuesta 
de Intervención Temprana en la etapa de educación infantil de los 4 ó 5 años (con 
sesiones de 5 a 20 minutos, tres veces por semana, durante 16 a 20 semanas) que 
podrían reducir hasta en cuatro veces el gasto que en circunstancias normales se 
convierte en intervención específica, ya que la disminución del gasto se estima solo en un 
50% si la intervención se realiza un año más tarde. 

 
c) Un protocolo de detección e identificación de los indicadores de riesgo a lo largo de las 

diferentes etapas escolares, con especial incidencia en la etapa infantil. 
 
d) El fomento y desarrollo de planes de trabajo individualizados para los alumnos con 

dislexia y otras DEA que incluya, entre otras, las siguientes estrategias y actividades 
pedagógicas: 

 
I. Fijar procedimientos que a partir del aprendizaje oral deriven y faciliten el 

aprendizaje escrito. 
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II. Prestar una atención individualizada al alumno diagnosticado de dislexia u otras 
DEA. 

III. Llevar a cabo una adecuada coordinación entre los diferentes profesionales que 
atienden al alumno, tanto desde el punto de vista educativo, como sanitario y 
social, así como trabajo colaborativo con las familias. 

e) Un equilibrio entre la información escrita y otro tipo de información complementaria de 
carácter audiovisual, evitando la sobrecarga de tareas y estableciendo estrategias para 
mejorar la reflexividad, motivación y autoestima. 
 

f)  La adaptación de los sistemas y criterios de evaluación de los alumnos con dislexia y 
otros DEA. 
 

g) La elaboración de una guía que sirva de apoyo a los educadores, con información 
imprescindible sobre todo lo que se debe conocer por estos sobre la dislexia y otras DEA. 

 
3. Incluir en los proyectos y métodos formativos las posibles adaptaciones metodólogicas, 

evaluativas o de exclusión de materias que favorezcan y garanticen la continuidad de los 
niños con dislexia y otros DEA en el sistema educativo. 
 

4. Instar la colaboración y aprovechamiento de la investigación científica sobre la dislexia que se 
realiza desde el ámbito universitario para concertar convenios de colaboración con el mismo, 
a fin de poner en práctica el resultado de las investigaciones elaboradas, así como instar a la 
creación de Equipos de Orientación Especializado en Dificultades de Aprendizaje. 

SEGUNDO.- Comunicar el presente acuerdo al Gobierno de España, así como a la Generalitat 
Valenciana. 
 
El Sr. Alcalde, explica que se trata de una moción presentada por el Grupo municipal C’s, por lo que 
le da la palabra a la Sra. Mª José Francés García para que la exponga ante el Pleno.  
 
Tras la lectura de la moción, el Sr. Alcalde da la palabra a la Sra. Concepción Garrido, portavoz del 
grupo municipal Socialista, que dice que su grupo votará a favor. 
 
La portavoz del grupo municipal Compromís, Sonia Beneyto indica que su grupo votará a favor. 
 
El portavoz del Grupo Municipal Popular manifiesta que su grupo también votará a favor. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la moción sobre la puesta en marcha de un plan nacional 
contra la dislexia. 
 
4) DESPACHOS EXTRAORDINARIOS 
 
El Sr. Alcalde explica que como habrán podido comprobar al consultar el expediente, en este punto 
se han incluido cuatro mociones presentadas conjuntamente por los grupos Compromís, Socialista y 
Ciudadanos. 
Primero se pasará a votar la urgencia de la moción y después la moción. 
 
Se pasa a votar la urgencia de la primera moción “25 de noviembre día internacional contra la 
violencia de género”. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la urgencia de la moción sobre el 25 de noviembre, día 
internacional contra la violencia de género. 
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MOCIÓN 25 DE NOVIEMBRE, DÍA INTERNACIONAL CONTRA LA VIOLENCIA DE GÉNERO 
Los portavoces de los Grupos Municipales Compromís, Socialista y Ciudadanos del Ayuntamiento de 
Banyeres de Mariola, al amparo de lo que prevé el artículo 116 de la Ley 8/2010 de la Generalitat, de 
23 de junio, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana, y de conformidad con lo que dicen los 
artículos 91.4 y 97 del Real decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el cual se aprueba el 
Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las entidades locales; 
presentan la siguiente propuesta de resolución para se incluya en el orden del día de la próxima 
sesión ordinaria del Pleno que se convoco, a los efectos de su debate y votación. 
 
En lo que llevamos de 2017, han sido asesinadas 44 mujeres y 7 menores, y todavía hay más 
asesinatos de mujeres en investigación. Los asesinatos conforman la máxima representación de las 
formas de violencia machista que continúan sometiendo a las mujeres en todos los ámbitos de su 
vida, y que representan una grave y sistemática vulneración de los derechos humanos de más de la 
mitad de la población a nuestra sociedad. Estas violencias tienen su origen y núcleo en la pervivencia 
de un sistema heteropatriarcal, presente en todas las estructuras de la sociedad, que tolera la 
desigualdad y resta credibilidad y autoridad a las mujeres, mientras cosifica su cuerpo y consolida 
pautas culturales que transmiten y reproducen comportamientos discriminatorios y sexistas.  
 
El 17 de diciembre de 1999, a través de la resolución 54/134, la Asamblea General de la ONU declaró 
el 25 de noviembre como el Día Internacional de la Eliminación de la Violencia contra las Mujeres. 
Una fecha que tiene que servir, no solo para la reflexión por parte de toda la sociedad, sino también 
para la renovación de los esfuerzos por parte de todas las instituciones políticas y sociales, para 
luchar contra esta lacra. 
 
Año tras año venimos denunciando las dramáticas consecuencias de la violencia de género, fruto de 
las desigualdades sociales que sitúan las mujeres en una situación de vulnerabilidad para sufrir 
múltiples agresiones, y que a pesar de estas reiteradas declaraciones, lejos de menguar, va 
aumentando con cifras que necesitan mucho más que una reflexión puntual y una adhesión nominal 
cuando se acerca esta fecha. 
 
A pesar de que falta mucho trabajo, tanto ciudadano cómo institucional, en este año tenemos que 
celebrar el primer nacimiento del Pacto Valenciano Contra la Violencia de Género así como del Pacto 
Estatal.  
 
El Pacto Valenciano contra la Violencia de Género ha nacido para dar solución al conflicto político y 
social que supone en la actualidad el terrorismo machista. Las líneas estratégicas desarrolladas por la 
Consellería de Igualdad y Políticas Inclusivas son: garantizar una sociedad libre y segura contra la 
violencia de género, feminizar la sociedad, coordinar el trabajo en red para la atención de mujeres 
víctimas de violencia machista y de sus hijas e hijos así como la sociabilización para que este tipo de 
violencia sea concebido como un conflicto político y tenga una dotación de presupuesto estable en las 
medidas para poder desarrollar e implementar los objetivos consensuados por partidos políticos, 
agentes económicos y sociales, asociaciones feministas, instituciones públicas, universidades, poder 
judicial valenciano, fuerzas de seguridad y tercer sector. 
 
El pacto estatal contempla 200 medidas con 1000 millones de euros para los primeros cinco años. 
Una de las medidas más remarcable es la de creación de protocolos en la atención primaria sanitaria 
y en las urgencias para que los médicos puedan contribuir a detectar posibles víctimas de violencia 
en los primeros abusos tal como ya se hace en el País Valenciano. Otra medida a celebrar es el 
reforzamiento y ampliación en todos los niveles educativos del fomento de los valores igualitarios y la 
prevención del machismo y conductas violentas, trabajando de forma especial con menores, y dar 
formación específica al profesorado. 
 
Pero, tal como hemos dicho, todavía queda mucho para hacer a todos los niveles. Los Ayuntamientos 
y las Diputaciones provinciales al ser las Administraciones más cercanas a la ciudadanía, son los 
gobiernos que tienen que dar una respuesta más rápida y eficaz a esta lacra social. En este sentido, 
este Ayuntamiento quiere reafirmar su compromiso con la lucha contra la violencia machista y las 
desigualdades que la legitiman y perpetúan.  
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Es por todo esto que presentamos al pleno las siguientes propuestas: 
 
1. Este Ayuntamiento dedica un sentido y doloroso recuerdo a la memoria de todas las mujeres 
asesinadas por violencia de género y expresa sus condolencias a sus familias y amistades, al tiempo 
que expresa su rechazo a todas las manifestaciones de esta violencia, redobla su compromiso con 
las víctimas y declara la tolerancia cero con los maltratadores. 
 
2. Este Ayuntamiento declara su voluntad de hacer de la prevención contra las violencias machistas y 
la desigualdad una política prioritaria y transversal, que impregne todas las políticas desarrolladas a 
través de sus concejalías. Por eso, insta al gobierno de España a modificar la Ley de Régimen Local 
para que los ayuntamientos recuperen las competencias en promoción de la igualdad entre mujeres y 
hombres y en materia de violencia de género.  
 
3. Así mismo, se compromete a facilitar, a través de los medios públicos de los cuales dispone, todo 
tipo de campañas dirigidas a la prevención, orientación y concienciación de las desigualdades entre 
mujeres y hombres y de la violencia machista. Y como entidad subvencionadora, este Ayuntamiento 
se compromete a no subvencionar actos en las cuales la entidad organizadora utilice el cuerpo de la 
mujer de forma sexista como reclamo publicitario. 
 
4. Este Ayuntamiento se compromete a adherirse al Manifiesto del Pacto Valenciano contra la 
Violencia de Género y Machista y a difundir este entre su ciudadanía para conseguir el mayor número 
posible de adhesiones a este documento. 
 
5. Se dará traslado de estos acuerdos a las asociaciones del pueblo así como se hará difusión en 
todos los medios municipales de comunicación. 
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si desean intervenir en este punto 
respondiéndole estos que no. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la moción sobre el 25 de noviembre, día internacional 
contra la violencia de género. 
 
El Sr. Alcalde explica que ahora que se están preparando los presupuestos es el momento de 
presentar la segunda moción sobre la financiación justa que necesita el territorio valenciano. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la urgencia de la moción para una financiación justa. 
 
 

MOCIÓN PARA UNA FINANCIACIÓN JUSTA 
 
Los portavoces de los grupos municipales de Compromís, Socialista y Ciudadanos del Ayuntamiento 
de Banyeres de Mariola, presentan al Pleno la siguiente MOCIÓN POR UNA FINANCIACIÓN JUSTA: 
 
 
MOCIÓN 
 
Durante el mes de abril de 2016 la Generalitat Valenciana promovió la recogida de firmas a favor de 
un manifiesto que traía por título “Por una financiación justa”. Más de 600 entidades valencianas, 
entre las cuales más 300 ayuntamientos valencianos, lo subscribieron. Posteriormente, en las Cortes 
Valencianas se han tomado por unanimidad diferentes acuerdos, con fecha 22 de febrero de 2017 y 5 
de abril de 2017, respecto a la necesaria reforma del sistema de financiación y las inversiones del 
Estado de acuerdo al peso poblacional de la Comunidad Valenciana.  
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Como dice el manifiesto impulsado por la Generalitat Valenciana, todo puede cambiar, porque hay 
una coincidencia total entre todas las fuerzas políticas y sociales para dar por acabada esta situación. 
 
El manifiesto proponía las demandas siguientes: 
 
1. Una reforma inmediata del sistema de financiación autonómica, con efectos de 1 de enero de 2014, 
que posibilitara a los valencianos y las valencianas disponer de unos servicios públicos 
fundamentales (sanidad, educación y protección social) de calidad, y permitiera del mismo modo el 
ejercicio de las competencias propias (ocupación, vivienda, medio ambiente, infraestructuras, cultura, 
promoción económica) y llegar, como mínimo, a la media de financiación por habitante del conjunto 
de comunidades autónomas. 
 
2. El reconocimiento del déficit de financiación acumulada desde que se llevaron a cabo las 
transferencias de competencias en la Comunidad Valenciana, cifrado al menos en 12.433 millones de 
euros desde el 2002 hasta el 2013, como también la definición y el establecimiento de un mecanismo 
de compensación de dichos déficits. 
 
3. La ejecución por parte del Estado de unas inversiones en infraestructuras equiparables, como 
mínimo, al peso poblacional de la Comunidad Valenciana y la compensación de la insuficiencia 
inversora de los últimos años 
 
Ahora, con el fin de mantener vivo el espíritu de aquel impulso, el pleno el Ayuntamiento de Banyeres 
de Mariola propone el acuerdo de las medidas siguientes que ayudan a promover una mayor 
concienciación entre la ciudadanía de la necesaria y urgente revisión del sistema de financiación que 
permita a las valencianas y a los valencianos el ejercicio de sus competencias y un mayor bienestar 
social. 
 
ACUERDOS 
 
1- Instar al Gobierno Central a realizar una reforma inmediata del sistema de financiación autonómica 
que posibilite a los valencianos y las valencianas disponer de los recursos suficientes para poder 
disfrutar de unos servicios públicos de calidad y permita, de igual manera, el ejercicio de las 
competencias propias. 
 
2- Instar el Gobierno del Estado para que las inversiones territorializadas se hagan de acuerdo con el 
peso poblacional. 
 
3- Mostrar el apoyo del Ayuntamiento al manifiesto colgando una pancarta en la fachada del 
ayuntamiento u otros edificios públicos con el lema “Por una Financiación Justa”. 
 
4- Impulsar y fomentar la celebración de jornadas, reuniones, conferencias o actas sobre la reforma 
necesaria del sistema de financiación y la confección de carteles y otros materiales publicitarios para 
colocarlos en los edificios públicos y dependencias municipales con el lema “Por una Financiación 
Justa”.  
 
5- Notificar el presente acuerdo a la Presidencia de la Generalitat Valenciana, a las Cortes 
Valencianas y a la Federación Valenciana de Municipios y Provincias para que faciliten los materiales 
que editen o los acuerdos que puedan tomar a favor de la reforma del sistema de financiación. 
 
El Sr. Alcalde da la palabra al portavoz del grupo municipal Popular, Sr. Esteve, quien en primer lugar 
quiere indicar que se hizo una junta de portavoces para consensuar las mociones pero no pudieron 
asistir. Sí comunicaron que su intención en principio era de no acompañar las mociones 
conjuntamente en coherencia con la línea que ha seguido su grupo presentando las mociones en 
solitario. 
Eso no quiere decir que no puedan luego votar a favor si están de acuerdo con la moción.  
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En referencia a esta moción como bien se indica en ella hay coincidencia total entre todas las fuerzas 
políticas y sociales, reclamando insistentemente la reforma de la financiación de la Comunidad 
Valenciana por considerar que es insuficiente. Están completamente de acuerdo en que es necesaria 
esta reforma. 
El Presidente del Gobierno, como ha salido en prensa, ha aceptado la propuesta del PSOE para que 
la reforma de la financiación autonómica se estudie en la Comisión de Valoración y Modernización del 
estado autonómico abordando diversos temas aunque con las elecciones catalanas ahí, no es el 
momento más apropiado para abordar el modelo de financiación global. 
Reiteran que la financiación debe ser revisada al alza, entienden que ya se dan las circunstancias 
apropiadas para que esta se revise, pero no creen necesario que se cuelguen pancartas en el 
Ayuntamiento, de hecho en la moción que presentó la Federación de Municipios y Provincias no hay 
nada de pancartas. 
El Sr Esteve, quiere recordar a los concejales del PSOE que el actual modelo de financiación lo 
aprobó José Luis Rodríguez Zapatero. 
No votarán en contra como hacía el grupo municipal Compromís cuando estaba en la oposición y las 
mociones las presentaba el partido contrario, como reconocía hace unos plenos la Sra. Beneyto, pero 
por todo lo expuesto anteriormente su voto será de abstención. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por mayoría absoluta [8 votos a favor 
correspondientes al Grupo Municipal Compromís, Grupo Municipal Socialista y Grupo 
Municipal Ciudadanos y 5 abstenciones correspondientes al Grupo Municipal Popular] acuerda 
aprobar la moción para una financiación justa. 
 
El Sr. Alcalde expone que la siguiente moción la remitieron desde el Ayuntamiento de Ibi, y en cierta 
forma se ven influenciados porque esta ambulancia en ocasiones viene a prestar servicio a Banyeres 
de Mariola. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la urgencia de la moción sobre el servicio de ambulancia 
24 horas. 
 
MOCIÓN SERVICIO AMBULANCIA 24 HORAS 
En el Municipio de IBI se viene prestando el servicio 24 horas de ambulancia, por parte del Servicio 
Vital Básico (S.V.B). El mismo atiende a las poblaciones de IBI, CASTALLA y ONIL, sirviendo además 
de apoyo a aquellas poblaciones que lo solicitan; alcanza una población de más de 50.000 habitantes 
y, sólo en IBI, ha llegado a realizar 190 salidas mensuales. Dicho servicio se plasmaba en un contrato 
que, aunque reflejaba 12 horas, mediante otro paralelo entre la Consellería y la empresa adjudicataria 
se vienen prestando 24 horas. 
En la nueva hoja de transporte sanitario recientemente licitado, sólo se contemplan 12 horas de 
servicio, tal y como constaba en el contrato anterior. Es cierto que todas las comunicaciones verbales 
mantenidas por el ayuntamiento de IBI en la administración competente, la de Sanidad, indican que 
se va a respetar y cumplir en el servicio actual de 24 horas y que el reflejo de 12 horas en el contrato 
se debe de a un error administrativo. 
A pesar de esto y debido a la lógica preocupación ocasionada por este supuesto error administrativo 
que, a efectos legales, puede suponer el recorte del servicio, esta corporación se une al ayuntamiento 
de IBI y muestra ante la nueva hoja la situación de incertidumbre que se plantea. 
Por todo esto y porque también nos afecta a nuestra población, la corporación municipal del 
ayuntamiento de Banyeres de Mariola apoya al ayuntamiento de Ibi y adopta los siguientes 
ACUERDOS 
 
1. Exigir un compromiso firme y por escrito de la Consellería de Sanidad, para que refleje de forma 
clara y expresa que el servicio de ambulancia se prestará durante las 24 horas del día. 
 
2. Una vez conocida la empresa adjudicataria para el periodo 2018/2022, que ha resultado ser la que 
venía prestando el servicio, Ambulancia Ayuda, exigimos que se formalice con ella el 
acuerdo/contrato para la prestación de las 12 horas restantes, hasta completar las 24 horas que no 
refleja la hoja. 
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3. Que nos sea notificado al ayuntamiento dicho acuerdo. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la moción sobre el servicio de ambulancia 24 horas. 
 
El Sr. Alcalde indica que esta moción se presenta ahora porque es el último pleno ordinario del año y 
poder declarar así el 2018 como año de leyenda.  
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la urgencia de la moción para la declaración 2018 año de 
leyenda. 
 
MOCIÓN DECLARACIÓN 2018 AÑO DE LEYENDA 
 
LA LEYENDA 
La Representación de la Leyenda de Sant Jordi, el Dragón y la Princesa, nació en 1981 con motivo 
de la celebración del 200 Aniversario de la llegada de la Reliquia de Sant Jordi a Banyeres de 
Mariola. 
 
La Leyenda cuenta como el Santo liberó a una princesa de ser devorada por un feroz dragón, al cual 
su pueblo se veía obligado a entregar todos los años una doncella. 
 
Es una versión libre de la leyenda tradicional de Sant Jordi, patrón de Banyeres que fue escrita y 
dirigida por Jordi García Vilar y concebida como un espectáculo popular y de calle. Inicialmente 
dirigida al público infantil, más adelante se constató que era una obra para todos los públicos. Está 
cargada de ingenuidad, fantasía, imaginación, buen humor, sorprendida y acción. Así, nos muestra un 
modelo de convivencia caracterizado por la participación y colaboración entre los vecinos, la forma de 
resolver los conflictos colectivos, el talante activo y combativo de las doncellas, la singularidad de sus 
monarcas...Impregnado todo de un ambiente desenfadado y cómico contrastante con una cierta 
tensión dramática. La obra está protagonizada por todo un pueblo donde un conjunto de personajes 
conducen los momentos más importantes. 
 
La Leyenda es un espectáculo singular que desde el año 2000 se ha consolidado como una tradición; 
se escenifica cada tres años al aire libre en el Parque Municipal de Villa Rosario en el contexto de las 
fiestas de La Malena, alrededor del segundo fin de semana de julio. 
 
SIGNIFICADO 
La Asociación entiende, y así nos gustaría que se interpretaran en este escrito, que la Leyenda es 
más que un espectáculo; es una manera de educar y transmitir a las nuevas generaciones el amor 
por la tradición, ofreciendo un modelo creativo y participativo. Es una forma más de resaltar la figura 
de nuestro patrón Sant Jordi. Una forma de enriquecer el patrimonio cultural de nuestro pueblo pero 
por encima de todas una expresión de comunidad entre vecinos y otras personas que lo sienten suyo. 
Forofos, jóvenes y pequeños, familias, asociaciones culturales, entidades públicas y privadas, y todo 
un grupo de participantes que colaboran directa o indirectamente. Actores, coral, música, danza, 
fuego, luz y sonido en un marco natural y único cómo es el parque de Villa Rosario.  
 
La leyenda es un proyecto vivo, muy exigente y difícil que engloba el reto de incorporar novedades 
que hagan cada edición más atractiva. 
 
Creemos que la Leyenda está consolidándose como un bien del pueblo y necesita del pueblo. Así, 
sólo a la última representación de 2015 asistieron más de 3000 espectadores, participaron alrededor 
de 250 personas y colaboraron otras 150. No hemos encontrado montaje de tal envergadura en toda 
la provincia. 
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SOLICITUD 
La Asociación se ha marcado como uno de los principales objetivos de esta próxima edición de 2018, 
dar a conocer la representación de la Leyenda a nivel comarcal, provincial y autonómico. 
 
Se quiere poner en marcha una serie de actuaciones dirigidas a promocionar Banyeres y la Leyenda 
de Sant Jordi, el dragón y la princesa como un conjunto cultural y una propuesta turística sin par en la 
Comunitat. 
 
Se aprovecha un reto de proyección turística de parte del patrimonio cultural del pueblo. Para 
conseguir este objetivo se solicita contar con el espaldarazo del Ayuntamiento así como de aquellas 
entidades que estén dispuestas a trabajar conjuntamente. 
 
SE PROPONE una declaración de “Año de Leyenda 2018” para hacer partícipe a todo el pueblo de 
un bien que lo es de todos: participantes y no participantes. Donde todo el mundo está invitado a 
colaborar o a disfrutar de la representación y de todos los actos previos que lo rodean. 
 
SE PROPONE visibilidad a través de: 
 
- Sello “Año de leyenda 2018, Banyeres de Mariola” en circulares que envía el Ayuntamiento y 
entidades que quieran; elaborado por una artista local. 
 
- Estando en la oficina de Turismo, con proyección de vídeo. 
 
- Dípticos en los diferentes monumentos y espacios turísticos como Castillo, Torre Font Bona, 
Museos, Molí l’Ombria. 
 
- Inclusión de una reseña en las explicaciones de los guías turísticos, hasta la fecha de la 
representación de 2018. 
 
- E intentar apoyar otras ideas que se puedan aportar siempre con el objetivo de difundir 
conjuntamente este conjunto turístico de Banyeres de Mariola -Leyenda de Sant Jordi. 
 
El Sr. Alcalde da la palabra al Portavoz del grupo municipal Popular, Sr. Esteve, quien quiere dar la 
enhorabuena a la asociación de la “LLegenda de Sant Jordi” porque no es habitual que llegue una 
moción al Pleno planteada por una asociación del pueblo.  
 
El Sr. Alcalde matiza que la moción está presentada conjuntamente por tres grupos políticos porque 
la asociación no podía presentarla directamente.  
 
El Sr. Esteve dice que la propuesta y el texto si son de la asociación. Y quiere indicar que para evitar 
que lo tengan que presentar cada año de representación, se debería declarar automáticamente. 
 
El Sr. Alcalde responde que le parece bien pero le hubiese gustado que cuando presentaron los tres 
grupos políticos la moción conjunta y modificaron algunas cosas del texto remitido por la asociación, 
hubiera estado para hacer sus propuestas. 
 
El Sr. Esteve aclara que en el punto de ruegos y preguntas lo puntualizará. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la moción  para la declaración 2018 año de leyenda. 
 
5) DACIÓN DE CUENTA DE DECRETOS DESDE EL 23 DE SEPTIEMBRE HASTA EL 27 DE 
NOVIEMBRE DE 2017 
 
Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
23 de septiembre hasta el 27 de noviembre de 2017, ambos inclusive. 
La corporación queda enterada. 
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6) RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si alguien tiene alguna pregunta o algún ruego, aparte de la pregunta que 
quedó pendiente del pleno anterior.  
 
La Sra. Francés, portavoz del grupo municipal C’s responde que sí. 
El 12 de noviembre se sometió a referéndum la modificación o no de las fechas de las fiestas 
patronales. Este referéndum ocasionó unos gastos directos e indirectos que preguntamos si se nos 
podrían dar a conocer de forma detallada. 
Solicita que se les facilite en la Comisión Informativa de Hacienda para poder estudiarla y no en el 
Pleno donde no podemos analizar los datos. 
 
El Sr Alcalde responde que se les facilitará. 
 
La Sra. Francés también quiere preguntar qué número de festeros se han sacado el permiso de 
avancarga, el psicotécnico, el desglose por festeros y si esta prevista alguna otra actuación en el 
tema de la pólvora para motivar a la gente y que participe más los dos últimos días de fiesta.  
 
Responde el Sr. Sempere, concejal delegado de fiestas, indicando que han solicitado sacarse el 
psicotécnico y el permiso alrededor de 200 festeros por lo que se irá dos fines de semana  a la clínica 
concertada, el bando moro fue el 25 de noviembre y el 2 de diciembre lo hará el bando cristiano.  
Al año que viene se continuará con este sistema y esta clínica, y desde la Comisión de Fiestas, a 
todas las personas festeras que se saquen el permiso de avancarga se les dará todas las facilidades 
posibles. 
 
El Sr. Silvestre, concejal del Partido Popular quiere preguntar también sobre los gastos ocasionados 
por la consulta popular celebrada. Después de haber pasado tres semanas desde la celebración no 
se han colgado los gastos en la página web en el apartado de transparencia. 
Solicitan que a la mayor brevedad posible informen en esta página de todos los gastos ocasionados 
de forma detallada. Desde el pleno extraordinario convocado para la ocasión, pasando por las 
papeletas, sobres, reparto, folletos informativos creación de web, indemnizaciones a los voluntarios y 
al personal funcionario, así como cualquier gasto ocasionado por la consulta. 
 
El Sr. Alcalde responde que ya está casi todo contabilizado, falta algún pequeño gasto y enseguida 
que esté se colgará. 
 
El. Sr. Silvestre también ruega de nuevo que se actualicen los datos económicos en la web del 
ayuntamiento porque no lo están. 
 
El Sr Alcalde indica que desde el departamento de intervención se hace todo lo posible pero es 
mucho el trabajo, en breve se actualizarán. 
 
El Sr. Alcalde, respecto a la consulta quiere dar las gracias a toda la gente que se acercó a los 
masets a votar porque transcurrió todo con naturalidad y respeto.  
Desde el Equipo de Gobierno están muy contentos, con independencia del resultado, porque con esta 
consulta, cierran ya para unos cuantos años el debate del cambio de fechas de las fiestas patronales. 
 
El Sr. Esteve, portavoz del grupo municipal Popular quiere hacer también un ruego que ya han hecho 
en anteriores ocasiones y es que lo más lógico para el funcionamiento municipal es que las 
comisiones informativas se celebren con anterioridad a los plenos ordinarios. 
Saben que a veces no se puede pero es lo más lógico para poder tratar todos los asuntos que se van 
a debatir en el pleno. 
Que este sea el último pleno ordinario del año y las comisiones sean la semana que viene y hasta 
enero no se celebre otro pleno, piensan que no es la forma más lógica de proceder. 
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Por ello, sobre el tema citado anteriormente de la moción de la leyenda, indica que se convocó una 
junta de portavoces a la que no pudieron asistir ya que se convocó de un día para otro y a veces las 
agendas profesionales no permiten acudir. 
 
El Sr. Alcalde le responde con dos puntualizaciones: 

- Las comisiones informativas se celebran al final de cada trimestre, ya se venía haciendo así 
anteriormente y ellos han seguido igual. Lo hacen así conforme les indicó el anterior 
secretario. 

- Respecto a la junta de portavoces, reconoce que quedaron a última hora pero pusieron todas 
las facilidades posibles. Se dejaron todas las mociones en el cajón de cada concejal con un 
fin de semana por delante para que pudieran todos evaluarlas y respecto a la hora de 
celebración se intentó llegar a un acuerdo. 

 
La Sra. Francés dice que como los plenos son cada dos meses y las comisiones informativas 
cada tres, hay plenos en los que si que se celebran comisiones antes y plenos en los que no. 
Propone que en el caso de que haya una moción en un pleno en el que no haya comisiones que 
se haga una junta de portavoces y se presente la moción con un tiempo prudencial. 
 
El Sr. Alcalde responde que se intentará pero el Partido Popular ya ha manifestado su voluntad 
de presentar sus mociones en solitario. 
 
El Sr. Esteve informa que el Ayuntamiento de Alicante, ha aprobado aumentar las comisiones 
informativas por el funcionamiento de ayuntamiento. 
Él no dice de aumentarlas pero sí intentar adecuarlas para el mejor funcionamiento del pleno. 
 
El Sr. Alcalde afirma que el Equipo de Gobierno seguirá presentando las mociones a todos para 
intentar presentarlas de forma conjunta. 
 
El Sr. Alcalde por último, responde a la Sra. Francés la pregunta que quedó pendiente en el pleno 
anterior sobre los ingresos, gastos y colaboraciones de la radio municipal. 
 
Gastos en 2017: 17.296,12 euros 
Gastos en 2014: 14.648,76 euros 
Ingresos en 2014: 221 euros 
Ingresos en 2015: 50 euros 
Ingresos en 2016: 2.390 euros 
Ingresos en 2017: 4.730 euros 
 
Como se puede observar los ingresos van en aumento por el buen funcionamiento de la 
publicidad. 
Respecto a los colaboradores son 27 más 4 incorporaciones nuevas. 
Se emiten 6 programas más 8 que se sumaran a la parrilla y harán un total de 14 programas. 
Indica a la Sra. Francés que ella no acude al Consell de la Radio Municipal pero puede revisar las 
actas y ahí ver los programas que se emiten. 

 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr. Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 20:51 horas, de todo lo cual yo, el Secretario, doy fe. 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 30 DE NOVEMBRE DE 2017. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20 hores del dia 30 de novembre de 2017, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2n Tinent d'Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3er Tinent d'Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Sonia Beneyto Ferre 
Regidors 
Sra. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Sra. María José Mora Genís 
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Sra. María Elena Vilanova Calatayud 
Sra. María José Francés García 
 
SR. SECRETARI 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA: 
 
Part resolutiva 
1) Aprovació acta sessió anterior de data 27/09/17. 
2) Aprovació definitiva modificació puntual referent al canvi d’alineacions de vial no estructural 
en carrer Felip IV, 7 cantó carrer Major. 
3) Moció del Grup Municipal C’s sobre la posada en marxa d’un pla nacional contra la dislèxia. 
4) Despatxos extraordinaris. 
 
Part no resolutiva 
5) Dació de compte dels decrets des del 23 de setembre fins el 27 de novembre de 2017. 
6) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
 
1) APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 27/09/17. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta de la sessió anterior. No formulant-se cap, 
és aprovada per unanimitat dels presents. 
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2) APROVACIÓ DEFINITVA MODIFICACIÓ PUNTUAL REFERENT AL CANVI D’ALINEACIONS DE 
VIAL NO ESTRUCTURAL EN CARRER FELIP IV, 7 CANTÓ CARRER MAJOR. 
 
DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT, SEGURETAT I TRÀFIC DE DATA 27 DE 
NOVEMBRE DE 2017 
 
 Vist l'expedient de modificació de les Normes Subsidiàries del Planejament de Banyeres de 
Mariola referent a la modificació de les alineacions de vial no estructural al c / Felip IV, 7-cantonada C 
/ Major, ordenació detalla que afecta exclusivament competències municipals. 
 
 Vist que la Junta de Govern Local, Òrgan Ambiental Municipal, en la sessió de 23 de maig de 
2017, ha emès resolució favorable d'informe ambiental i estratègic en el procediment simplificat de 
l'avaluació ambiental i territorial estratègica de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries 
relativa a la modificació de les alineacions de vial no estructural al c / Felip IV, 7 cantonada C / Major 
de Banyeres de Mariola, de conformitat amb els criteris de l'annex VIII de la Llei 5/2014, de 25 de 
juliol, d'Ordenació del territori, Urbanisme i Paisatge (en endavant LOTUP) per considerar que no té 
efectes significatius sobre el medi ambient. 
 
 Vistos els informes de la TMG de 16 de març i 19 de maig de 2017, respectivament sobre el 
procediment a seguir després de la resolució de l'avaluació ambiental i territorial estratègica per 
procediment simplificat, i que seran els determinats pels art. 51.7 i 57 i de la LOTUP. 
 
 Vist que el Ple de l'Ajuntament, en la sessió de 18 de juliol de 2017, va acordar sotmetre a 
Informació pública de l'expedient durant un període de 45 dies, mitjançant publicació de l'acord en el 
Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, anunci en un diari no oficial d'àmplia difusió a Banyeres de 
Mariola i notificació de la resolució als interessats i als que consten en el cadastre com a titulars de 
drets afectats per l'actuació proposada. 
 
 Publicats els corresponents anuncis en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana, Núm. 
8094 de data 2017.07.28, i en el diari Las Provincias, de data 2017.07.31; així mateix va ser notificat 
el referit acord del Ple, el 31 d'agost de 2017, a Vicente Puig Gandia i Rosa Mª García Llopis, com a 
titulars de drets afectats per l'actuació proposada, segons consta en el Cadastre de Banyeres de 
Mariola. 
 
 En el citat termini de 45 no s'ha formulat cap al·legació, d'acord amb la certificació expedida 
pel Sr. Secretari de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola. 
 
 Llegit l'informe favorable del secretari de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola, en el qual 
s'indica que l'acord del Ple de l'Ajuntament ha de ser adoptat per la majoria absoluta del nombre legal 
de membres de la Corporació, és a dir, set vots favorables, 
 

Atès el que disposen els Arts. 22.2.c) i 47.3.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i l'art. 57 de la LOTUP, s'eleva proposta al Ple de l'Ajuntament Per tot 
l'anterior,  i a l'empar del que disposa l'article 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local (LRBRL), la Comissió Informativa de CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT, SEGURETAT I TRÀFIC DE DATA, del dia 27 de 
novembre de 2017 dictamina favorablemente per 3 vots a favor [COMPROMIS, PSOE y PP]  
l’adopció del següent ACORD: 
 
 Primer.- Aprovar definitivament el Document de modificació de les Normes Subsidiàries del 
Planejament de Banyeres de Mariola, referent a la modificació de les alineacions de vial no estructural 
al c / Felip IV, 7-cantonada C / Major, en els termes que consten en l'expedient. 
 
 Segon.- Remetre una còpia digital de l'indicat Document de modificació de les Normes 
Subsidiàries del Planejament de Banyeres de Mariola a la Conselleria competent en matèria 
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d'ordenació del territori i urbanisme per a la seva inscripció en el Registre Autonòmic d'Instruments de 
Planejament Urbanístic. 
 
 Tercer.- Publicar el present acord d'aprovació definitiva del Document de modificació de les 
Normes Subsidiàries del Planejament de Banyeres de Mariola, juntament amb les seves normes 
urbanístiques per a la seva entrada en vigor, al Butlletí Oficial de la Província d'Alacant. 
 
 Quart.- Facultar l'alcalde-president perquè dicte les resolucions i subscriga tots els 
documents que siguen necessaris per a l'efectivitat d'aquests acords. 
 
 No obstant això el Ple de l'Ajuntament adoptarà els acords que considere convenient, a 
Banyeres de Mariola a 27 de novembre de 2017. 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si desitgen dir algo en aquest punt 
responent-li aquests que no. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la modificació puntual referent al canvi d'alineacions de vial no 
estructural en carrer Felipe IV,7 cantó carrer Major. 
 
 
3) MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL C’S SOBRE LA POSADA EN MARXA D’UN PLA NACIONAL 
CONTRA LA DISLÈXIA. 
 
Vista la moció presentada pel Grup municipal C’s, amb R.E.2017002611, de data 8 de novembre de 
2017, que transcrita literalment diu: 
 
Dª Mª José Francés García, regidora del Grup Municipal CIUTADANS, d'aquest Ajuntament, 
EXPOSE: 
 
Que a l'empara del previst en l'art. 81 del Reglament Orgànic del Ple i les seues Comissions, 
presente, per al seu debat i votació en la pròxima sessió ordinària que celebre el Ple d'aquesta 
Corporació, la següent 
 

MOCIÓ 
 

ANTECEDENTS 
 
La dislèxia, encara que és àmplia i complexa definició, ve definida per la Federació Espanyola de 
Dislèxia i Altres DEA –Dificultats Específiques d'Aprenentatge- (FEDIS), com un problema específic 
d'aprenentatge que té un origen neurològic. Es caracteritza per dificultats de precisió i fluïdesa en el 
reconeixement de paraules i per problemes de descodificació i d'escriptura de paraules. Aquestes 
dificultats són causades per un dèficit en el component fonològic del llenguatge, que presenta un 
caràcter inesperat, atès que altres habilitats cognitives tenen un desenvolupament normal i 
l'ensenyament és adequat. Com a conseqüència, les persones amb dislèxia poden presentar 
dificultats de comprensió lectora i una experiència lectora reduïda, la qual cosa pot influir en 
l'increment del seu vocabulari i de la seua base de coneixements. 
D'acord amb la mateixa FEDIS, s'estima que la dislèxia té una incidència del 15% entre els espanyols, 
que pateixen en patir aquest trastorn dificultats en àrees relacionades amb el llenguatge, tals com a 
ortografia, escriptura, pronunciació de paraules i expressió oral. 
Els estudiants amb dislèxia presenten un alt grau de dificultat d'aprenentatge que, en moltes 
ocasions, afecta directament als seus resultats escolars sense que açò es corresponga amb la seua 
capacitat intel·lectual, aptitudinal o actitudinal. Tenen dificultats per a ajustar el nivell d'activitat a les 
exigències de la tasca i el seu rendiment és, per açò, irregular. 
La implementació d'una sèrie d'actuacions en els centres educatius és fonamental perquè aquest 
col·lectiu desenvolupe les seues capacitats educatives, emocionals i socials amb tots els seus drets i 
garanties. Aquestes actuacions han d'estar dirigides a la detecció i identificació primerenca, a la 
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intervenció educativa, a la formació dels professionals i a l'assessorament i orientació de les famílies, 
és a dir: a implicar a tots els agents de la comunitat educativa. 
 
Les associacions que representen a les persones dislèxiques vénen reclamant la necessitat d'un marc 
normatiu i de formació per als docents que garantisca l'atenció als alumnes afectats per aquest 
trastorn neurològic, que, segons alguns estudis, pot arribar a ser causa d'un 40% de l'abandó escolar 
primerenc. 
L'article 71.2 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d'Educació, modificat per l'apartat 57 de la 
LOMCE, estableix que “Correspon a les Administracions educatives assegurar els recursos 
necessaris perquè els alumnes i alumnes que requerisquen una atenció educativa diferent a 
l'ordinària, per presentar necessitats educatives especials, per dificultats específiques d'aprenentatge, 
TDAH, per les seues altes capacitats intel·lectuals, per haver-se incorporat tard al sistema educatiu, o 
per condicions personals o d'història escolar, puguen aconseguir el màxim desenvolupament possible 
de les seues capacitats personals i, en tot cas, els objectius establits amb caràcter general per a tot 
l'alumnat”. Entenem per açò en Ciutadans que és un mandat legal prestar especial atenció per part 
dels poders públics als problemes que la dislèxia provoca en un important sector de la població, i 
máxime pels seus efectes en edat educativa. 
Creiem així oportú recordar en ocasió de celebrar-se aquest mes de novembre, en concret el dia 8, el 
Dia Mundial de la Dislèxia, la necessitat d'aportar des de l'àmbit municipal el nostre gra d'arena en la 
lluita contra aquest trastorn, en la línia de la Proposició No de Llei aprovada en aquest mateix sentit 
en la Comissió d'Educació del Congrés dels Diputats el passat 26 de setembre. 
Per tot açò, el Grup Municipal de Ciutadans proposa l'adopció dels següents: 
 
 
ACORDS 
 
 
PRIMER.- Instar al Govern d'Espanya a: 
 
1. Engegar, en coordinació amb les Comunitats Autònomes, un pla nacional contra la dislèxia, que 
haurà de ser desenvolupat per les entitats locals a nivell municipal, de caràcter multidisciplinari i que 
involucre essencialment a l'àmbit sanitari, educatiu i social. 
2. Implementar, en el marc de les accions que puguen definir tant el Govern d'Espanya com les 
Comunitats Autònomes: 
 
a) Eines de diagnòstic eficaces i eficients, i entre elles el desenvolupament d'un sistema de predicció i 
identificació primerenca de la dislèxia evolutiva que aconseguisca un alt grau de sensibilitat i 
especificitat mitjançant plataformes web accessibles, i que permeta no solament la detecció sinó 
també la creació d'una base de dades per a l'obtenció d'informació a major escala, millorant el 
protocol de detecció i ampliant aquests sistemes a l'educació infantil. 
 
b) Un model, dins del desenvolupament municipal dels plans contra la dislèxia, de Resposta 
d'Intervenció Primerenca en l'etapa d'educació infantil dels 4 o 5 anys (amb sessions de 5 a 20 
minuts, tres vegades per setmana, durant 16 a 20 setmanes) que podrien reduir fins a en quatre 
vegades la despesa que en circumstàncies normals es converteix en intervenció específica, ja que la 
disminució de la despesa s'estima solament en un 50% si la intervenció es realitza un any més tard. 
 
c) Un protocol de detecció i identificació dels indicadors de risc al llarg de les diferents etapes 
escolars, amb especial incidència en l'etapa infantil. 
 
d) El foment i desenvolupament de plans de treball individualitzats per als alumnes amb dislèxia i 
altres DEA que incloga, entre unes altres, les següents estratègies i activitats pedagògiques: 
 

I. Fixar procediments que a partir de l'aprenentatge oral deriven i faciliten l'aprenentatge escrit. 
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II. Prestar una atenció individualitzada a l'alumne diagnosticat de dislèxia o altres DEA. 
 

III. Dur a terme una adequada coordinació entre els diferents professionals que atenen a l'alumne, 
tant des del punt de vista educatiu, com a sanitari i social, així com treball col·laboratiu amb les 
famílies. 
 
e) Un equilibri entre la informació escrita i un altre tipus d'informació complementària de caràcter 
audiovisual, evitant la sobrecàrrega de tasques i establint estratègies per a millorar la reflexivitat, 
motivació i autoestima. 
 
f) L'adaptació dels sistemes i criteris d'avaluació dels alumnes amb dislèxia i altres DEA. 
 
g) L'elaboració d'una guia que servisca de suport als educadors, amb informació imprescindible 
sobretot el que s'ha de conèixer per aquests sobre la dislèxia i altres DEA. 
 
3. Incloure en els projectes i mètodes formatius les possibles adaptacions metodològiques, 
evaluatives o d'exclusió de matèries que afavorisquen i garantisquen la continuïtat dels xiquets amb 
dislèxia i altres DEA en el sistema educatiu. 
 
4. Instar la col·laboració i aprofitament de la recerca científica sobre la dislèxia que es realitza des de 
l'àmbit universitari per a concertar convenis de col·laboració amb el mateix, a fi de posar en pràctica el 
resultat de les recerques elaborades, així com instar a la creació d'Equips d'Orientació Especialitzat 
en dificultats d'Aprenentatge. 
 
SEGON.- Comunicar el present acord al Govern d'Espanya, així com a la Generalitat Valenciana. 
 
El Sr. Alcalde, explica que es tracta d'una moció presentada pel Grup municipal C’s, per la qual cosa li 
dóna la paraula a la Sra. Mª José Francés García perquè l'expose davant el Ple. 
 
Després de la lectura de la moció, el Sr. Alcalde dóna la paraula a la Sra. Concepción Garrido, 
portaveu del grup municipal Socialista, que diu que el seu grup votarà a favor. 
 
La portaveu del grup municipal Compromís, Sonia Beneyto indica que el seu grup votarà a favor. 
 
El portaveu del Grup Municipal Popular manifesta que el seu grup també votarà a favor. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la moció sobre l'engegada d'un pla nacional contra la dislèxia. 
 
 
4) DESPATXOS EXTRAORDINARIS. 
 
El Sr. Alcalde explica que com hauran pogut comprovar en consultar l'expedient, en aquest punt s'han 
inclòs quatre mocions presentades conjuntament pels grups Compromís, Socialista i Ciutadans. 
Primer es passarà a votar la urgència de la moció i després la moció. 
 
Es passa a votar la urgència de la primera moció “25 de novembre dia internacional contra la violència 
de gènere”. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la urgència de la moció sobre el 25 de novembre, dia internacional 
contra la violència de gènere. 
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MOCIÓ 25 DE NOVEMBRE, DIA INTERNACIONAL CONTRA LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE 
 
Els portaveus dels Grups Municipals Compromís, Socialista i Ciudadanos   de l’Ajuntament de 
Banyeres de Mariola, a l'empara del que preveu l'article 116 de la Llei 8/2010 de la Generalitat, de 23 
de juny, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, i de conformitat amb el que diuen els articles 
91.4 i 97 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals; presenten la següent proposta de 
resolució perquè s'inclogui en el ordre del dia de la propera sessió ordinària del Ple que es convoque, 
als efectes del seu debat i votació. 
 
En el que portem de 2017, han estat assassinades 44 dones i 7 menors, i encara hi ha més 
assassinats de dones en investigació. Els assassinats conformen la màxima representació de les 
formes de violència masclista que continuen sotmetent a les dones en tots els àmbits de la seua vida, 
i que representen una greu i sistemàtica vulneració dels drets humans de més de la meitat de la 
població a la nostra societat. Aquestes violències tenen el seu origen i nucli en la pervivència d’un 
sistema heteropatriarcal, present a totes les estructures de la societat, que tolera la desigualtat i resta 
credibilitat i autoritat a les dones, mentre cosifica el seu cos i consolida pautes culturals que 
transmeten i reprodueixen comportaments discriminatoris i sexistes.  
 
El 17 de desembre de 1999, a través de la resolució 54/134, l'Assemblea General de l'ONU va 
declarar el 25 de novembre com el Dia Internacional de l'Eliminació de la Violència contra les Dones. 
Una data que ha de servir, no sòls per a la reflexió per part de tota la societat, sinó també per a la 
renovació dels esforços per part de totes les institucions polítiques i socials, per lluitar contra aquesta 
xacra. 
 
Any rere any venim denunciant les dramàtiques conseqüències de la violència de gènere, fruit de les 
desigualtats socials que situen les dones en una situació de vulnerabilitat per patir múltiples 
agressions, i que malgrat aquestes reiterades declaracions, lluny de minvar, va augmentant amb 
xifres que necessiten molt més que una reflexió puntual i una adhesió nominal quan s’apropa aquesta 
data. 
 
Tot i que manca molta feina, tant ciutadana com institucional, en aquest any hem de celebrar el 
naixement primer del Pacte Valencià Contra la Violència de Gènere així com del Pacte Estatal.  
 
El Pacte Valencià contra la Violència de Gènere ha nascut per donar solució al conflicte polític i social 
que suposa en l’actualitat el terrorisme masclista. Les línies estratègiques desenvolupades per la 
Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives són: garantir una societat lliure i segura contra la violència 
de gènere, feminitzar la societat, coordinar el treball en xarxa per a l’atenció de dones víctimes de 
violència masclista i de les seues filles i fills així com la sociabilització per tal que aquest tipus de 
violència siga concebut com un conflicte polític i tinga una dotació de pressupost estable en les 
mesures per poder desenvolupar i implementar els objectius consensuats per partits polítics, agents 
econòmics i socials, associacions feministes, institucions públiques, universitats, poder judicial 
valencià, forces de seguretat i tercer sector. 
 
El pacte estatal contempla 200 mesures amb 1000 milions d’euros per als primers cinc anys. Una de 
les mesures més remarcable és la de creació de protocols en l’atenció primària sanitària i en les 
urgències per tal que els metges puguen contribuir a detectar possibles víctimes de violència en els 
primer abusos tal com ja es fa al País Valencià. Una altra mesura a celebrar és el reforçament i 
ampliació en tots els nivells educatius del foment dels valors igualitaris i la prevenció del masclisme i 
conductes violentes, treballant de forma especial amb menors, i donar formació específica al 
professorat. 
 
Però, tal com hem dit, encara queda molt per fer a tots els nivells. Els Ajuntaments i les Diputacions 
provincials en ser les Administracions més properes a la ciutadania, són els governs que han de 
donar una resposta més ràpida i eficaç a aquesta xacra social. En aquest sentit, aquest Ajuntament 
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vol reafirmar el seu compromís amb la lluita contra la violència masclista i les desigualtats que la 
legitimen i perpetuen.   
 
És per tot això que  presentem al ple les següents propostes: 
 
1. Aquest Ajuntament dedica un sentit i dolorós record a la memòria de totes les dones 

assassinades per violència de gènere i expressa les seues condolences a les seues famílies i 
amistats, al temps que expressa el seu rebuig a totes les manifestacions d'aquesta violència, 
redobla el seu compromís amb les víctimes i declara la tolerància zero amb els maltractadors. 
 

2. Aquest Ajuntament declara la seua voluntat de fer de la prevenció contra les violències masclistes 
i la desigualtat una política prioritària i transversal, que impregne totes les polítiques 
desenvolupades a través de les seues regidories. Per això, Insta al govern d’Espanya a modificar 
la Llei de Règim Local per tal que els ajuntaments recuperen les competències en promoció de la 
igualtat entre dones i homes i en matèria de violència de gènere.  

 
3. Així mateix, es compromet a facilitar, a través dels mitjans públics dels quals disposa, tot tipus de 

campanyes dirigides a la prevenció, orientació i conscienciació de les desigualtats entre dones i 
homes i de la violència masclista. I en tant que entitat subvencionadora, aquest Ajuntament es 
compromet a no subvencionar actes en les quals l'entitat organitzadora utilitze el cos de la dona 
de forma sexista com a reclam publicitari. 
 

4. Aquest Ajuntament es compromet a adherir-se al Manifest del Pacte Valencià contra la Violència 
de Gènere i Masclista i a difondre aquest entre la seua ciutadania per tal d’aconseguir el major 
nombre possible d’adhesions a aquest document. 

 
5. Es donarà tasllat d’aquests acords a les associacions del poble així com es farà difusió en tots els 

mitjans municipals de comunicació. 
 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si desitgen intervenir en aquest punt 
responent-li aquests que no. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E i 
1 de C's) acorda aprovar la moció sobre el 25 de novembre, dia internacional contra la 
violència de gènere. 
 
El Sr. Alcalde explica que ara que s'estan preparant els pressupostos és el moment de presentar la 
segona moció sobre el finançament just que necessita el territori valencià. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la urgència de la moció per a un finançament just. 
 
MOCIÓ PER UN FINANÇAMENT JUST  
 
Els portaveus dels grups municipals de Compromís, Socialista i Ciudadanos de l’Ajuntament de 
Banyeres de Mariola, presenten al Ple la següent MOCIÓ PER UN FINANÇAMENT JUST: 
 
MOCIÓ 
 
Durant el mes d’abril de 2016 la Generalitat Valenciana va promoure la recollida de signatures a favor 
d’un manifest que portava per títol “Per un finançament just”. Més de 600 entitats valencianes, entre 
les quals més 300 ajuntament valencians, el van subscriure. Posteriorment, a les Corts Valencianes 
s’han pres per unanimitat diferents acords, amb data 22 de febrer de 2017 i 5 d’abril de 2017, 
respecte a la necessària reforma del sistema de finançament i les inversions de l’Estat d’acord al pes 
poblacional de la Comunitat Valenciana.  
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Com diu el manifest impulsat per la Generalitat Valenciana, tot pot canviar, perquè hi ha una 
coincidència total entre totes les forces polítiques i socials per a donar per acabada aquesta situació. 
 
El manifest proposava les demandes següents: 
 
1. Una reforma immediata del sistema de finançament autonòmic, amb efectes a 1 de gener de 
2014, que possibilitara als valencians i les valencianes disposar d'uns serveis públics fonamentals 
(sanitat, educació i protecció social) de qualitat, i permetera de la mateixa manera l'exercici de les 
competències pròpies (ocupació, habitatge, medi ambient, infraestructures, cultura, promoció 
econòmica) i arribar, com a mínim, a la mitjana de finançament per habitant del conjunt de comunitats 
autònomes. 
 
2. El reconeixement del dèficit de finançament acumulat des que es van dur a terme les 
transferències de competències a la Comunitat Valenciana, xifrat almenys en 12.433 milions d'euros 
des del 2002 fins al 2013, com també la definició i l'establiment d'un mecanisme de compensació dels 
dits dèficits. 
 
3. L'execució per part de l'Estat d'unes inversions en infraestructures equiparables, com a 
mínim, al pes poblacional de la Comunitat Valenciana i la compensació de la insuficiència inversora 
dels últims anys 
 
Ara, amb la finalitat de mantindre viu l’esperit d’aquell impuls, el ple l’Ajuntament de Banyeres de 
Mariola proposa l’acord de les mesures següents que ajuden a promoure una major conscienciació 
entre la ciutadania de la necessària i urgent revisió del sistema de finançament que permeta a les 
valencianes i als valencians l’exercici de les seues competències i un major benestar social. 

ACORDS 

1- Instar el Govern Central a realitzar una reforma immediata del sistema de finançament 
autonòmic que possibilite als valencians i les valencianes disposar dels recursos suficients per a 
poder gaudir d'uns serveis públics de qualitat i permeta, d’igual manera, l'exercici de les competències 
pròpies. 
 
2- Instar el Govern de l’Estat perquè les inversions territorialitzades es facen d’acord amb el  pes 
poblacional  
 
3- Mostrar el suport de l’Ajuntament al manifest penjant una pancarta a la façana de l’ajuntament o 
d’altres edificis públics amb el lema “Per un Finançament Just”. 
 
4-  Impulsar i fomentar la celebració de jornades, reunions, conferències o actes sobre la reforma 
necessària del sistema de finançament i la confecció de cartells i d’altres materials publicitaris per a 
col·locar-los als edificis públics i dependències municipals amb el lema “Per un Finançament Just”.  
 
5- Notificar el present acord a la Presidència de la Generalitat Valenciana, a les Corts Valencianes i 
a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies perquè faciliten els materials que editen o els 
acords que puguen prendre a favor de la reforma del sistema de finançament. 
 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula al portaveu del grup municipal Popular, Sr. Esteve, qui en primer lloc 
vol indicar que es va fer una junta de portaveus per a consensuar les mocions però no van poder 
assistir. Sí van comunicar que la seua intenció en principi era de no acompanyar les mocions 
conjuntament en coherència amb la línia que ha seguit el seu grup presentant les mocions en solitari. 
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Açò no vol dir que no puguen després votar a favor si estan d'acord amb la moció. 
 
 
En referència a aquesta moció com be s'indica en ella hi ha coincidència total entre totes les forces 
polítiques i socials, reclamant insistentment la reforma del finançament de la Comunitat Valenciana 
per considerar que és insuficient. Estan completament d'acord en què és necessària aquesta reforma. 
El President del Govern, com ha eixit en premsa, ha acceptat la proposta del PSOE perquè la reforma 
del finançament autonòmic s'estudie en la Comissió de Valoració i Modernització de l'estat autonòmic 
abordant diversos temes encara que amb les eleccions catalanes ací, no és el moment més apropiat 
per a abordar el model de finançament global. 
Reiteren que el finançament ha de ser revisat a l'alça, entenen que ja es donen les circumstàncies 
apropiades perquè aquesta es revise, però no creuen necessari que es pengen pancartes en 
l'Ajuntament, de fet en la moció que va presentar la Federació de Municipis i Províncies no hi ha res 
de pancartes. 
El Sr Esteve, vol recordar als regidors del PSOE que l'actual model de finançament el va aprovar José 
Luis Rodríguez Zapatero. 
No votaran en contra com feia el grup municipal Compromís quan estava en l'oposició i les mocions 
les presentava el partit contrari, com reconeixia fa uns plens la Sra. Beneyto, però per tot l'exposat 
anteriorment el seu vot serà d'abstenció. 
 
Sotmès a votació, l'Ajuntament Ple, per majoria absoluta [8 vots a favor corresponents al Grup 
Municipal Compromís, Grup Municipal Socialista i Grup Municipal Ciutadans i 5 abstencions 
corresponents al Grup Municipal Popular] acorda aprovar la moció per a un finançament just. 
 
 
El Sr. Alcalde exposa que la següent moció la van remetre des de l'Ajuntament d'Ibi, i en certa forma 
es veuen influenciats perquè aquesta ambulància en ocasions ve a prestar servei a Banyeres de 
Mariola. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la urgència de la moció sobre el servei d'ambulància 24 hores. 
 
 
MOCIÓ SERVEI AMBULÀNCIA 24 HORES 
 
En el Municipi d'IBI se ve prestant el servei 24 hores d’ambulància, per part del Servei Vital Bàsic 
(S.V.B). El mateix atén a les poblacions d'IBI, CASTALLA i ONIL, servint a més de suport a aquelles 
poblacions que ho sol·liciten;  abasta una població de més de 50000 habitants i, només en IBI, ha 
arribat a realitzar  190 eixides mensuals. Dit servei es plasmava en un contracte que, encara que 
reflectia 12 hores, mitjançant altre paral·lel amb la Conselleria en l'empresa adjudicatària se vénen 
prestant 24 hores. 
En el nou full de transport sanitari recentment licitat, sols es contemplen 12 hores de servei, tal i com 
constava en el contracte anterior. És cert que totes les comunicacions verbals mantingudes per 
l'ajuntament d'IBI en l’administració competent, la de Sanitat, indiquen que es va a respectar i complir 
en el servei actual de 24 hores i que el reflex de 12 hores en el contracte es deu a un error 
administratiu. 
A pesar d’això i degut a la lògica preocupació ocasionada per este suposat error administratiu que, a 
efectes legals, pot respatlar el retall del servei, esta corporació s’uneix a l'ajuntament d'IBI i mostra 
davant el nou full la situació d'incertesa que se planteja. 
 Per tot això i per que també ens afecta a la nostra població, la corporació municipal de l'ajuntament 
de BANYERES de MARIOLA dóna suport a l'ajuntament d'IBI i abaste els següents 
 
ACORDS 
 
1. Exigir un compromís ferm i per escrit de la CONSELLERIA de Sanitat, que reflectixca de 
forma clara i expressa que el servei d’ambulància se prestarà durant les 24 hores del dia. 
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2. Una volta coneguda l'empresa adjudicatària per al període 2018/2022, que ha resultat ser la 
que venia prestant el servei, Ambulància Ajuda, exigim que es formalitze en ella l’acord/contracte per 
a la prestació de les 12 hores restants, fins completar les 24 hores que no reflexa el full. 
3. Que ens siga notificat a l'ajuntament dit acord. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la moció sobre el servei d'ambulància 24 hores. 
 
El Sr. Alcalde indica que aquesta moció es presenta ara perquè és l'últim ple ordinari de l'any i poder 
declarar així el 2018 com a any de llegenda. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la urgència de la moció per a la declaració 2018 any de llegenda. 
 
 
MOCIÓ DECLARACIÓ 2018 ANY DE LLEGENDA 
 
 
LA LLEGENDA 
La Representació de la Llegenda de Sant Jordi, el Drac i la Princesa, va nàixer l’any 1981 amb motiu 
de la celebració del 200 Aniversari de l’arribada de la Relíquia de Sant Jordi a Banyeres de Mariola. 
 
La Llegenda conta com el Sant va lliurar a una princesa de ser devorada per un 
ferotge drac, al qual el seu poble es veia obligat a lliurar tots els anys una donzella. 
 
És una versió lliure de la llegenda tradicional de Sant Jordi, patró de Banyeres que fou escrita i 
dirigida per Jordi Garcia Vilar i concebuda com un espectacle popular i de carrer. Inicialment dirigida 
al públic infantil, més avant es va constatar que era una obra per a tots els públics. Està carregada 
d’ingenuïtat, fantasia, imaginació, bon humor, sorpresa i acció. Així, ens mostra un model de 
convivència caracteritzat per la participació i col·laboració entre els veïns, la forma de resoldre els 
conflictes col·lectius, el tarannà actiu i combatiu de les donzelles, la singularitat dels seus 
monarques...Impregnat tot d’un ambient desenfadat i còmic contrastant amb una certa tensió 
dramàtica. L’obra està protagonitzada per tot un poble on un conjunt de personatges condueixen els 
moments més importants. 
 
La Llegenda és un espectacle singular que des de l’any 2000 s’ha consolidat com una tradició; 
s’escenifica cada tres anys a l’aire lliure al Parc Municipal de Villa Rosario en el context de les festes 
de La Malena, al voltant del segon cap de setmana de juliol. 
 
SIGNIFICAT 
L’Associació entén, i així ens agradaria que s’ interpretaran en aquest escrit, que la Llegenda és més 
que un espectacle;és una manera d’educar i transmetre a les noves generacions l’amor per la tradició, 
oferint un model creatiu i participatiu. És una forma més de ressaltar la figura del nostre patró Sant 
Jordi. Una forma d’enriquir el patrimoni cultural del nostre poble però per damunt de totes una 
expressió de comunitat entre veïns i d’altres persones que ho senten seu. Aficionats, joves i menuts, 
famílies, associacions culturals, entitats públiques i privades, i tot un grup de participants que 
col·laboren directa o indirectament. Actors, coral, música, dansa, foc, llum i so en un marc natural i 
únic com és el parc de Vil·la Rosario.  
 
La llegenda és un projecte viu,molt exigent i difícil que engloba el repte d’incorporar novetats que 
facin cada edició més atractiva. 
 
Creiem que la Llegenda està consolidant-se com un bé del poble i necessita del 
poble. Així, sols a la darrera representació de 2015 van assistir més de 3000 espectadors, van 
participar al voltant de 250 persones i van col·laborar altres 150. No hem trobat muntatge de tal 
envergadura en tota la província. 
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SOL·LICITUD 
L’Associació s’ha marcat com un dels principals objectius d’aquesta propera edició de 2018, donar a 
conèixer la representació de la Llegenda a nivell comarcal, provincial i autonòmic. 
 
Es vol posar en marxa una sèrie d’actuacions dirigides a promocionar Banyeres i la Llegenda de 
Sant Jordi, el drac i la princesa com un conjunt cultural i una proposta turística sense igual a la 
Comunitat. 
 
S’aprofita un repte de projecció turística de part del patrimoni cultural del poble. Per a aconseguir 
aquest objectiu se sol·licita comptar amb el recolzament de l’Ajuntament així com aquelles entitats 
que estiguen disposades a treballar conjuntament. 
 
ES PROPOSA una declaració de “Any de Llegenda 2018” per tal de fer partícip a tot el poble d’un 
bé que ho és de tots: participants i no participants. On tothom està convidat a col·laborar o a gaudir 
de la representació i de tots els actes previs que l’envolten. 
 
ES PROPOSA  visibilitat a través de: 
 
‐ Segell “Any de llegenda 2018, Banyeres de Mariola” en circulars que envia l’Ajuntament i entitats 
que vulguin; elaborat per una artista local. 
 
‐ Estant a l’oficina de Turisme, amb projecció de vídeo. 
 
‐  Díptics als diferents monuments i espais turístics com Castell, Torre Font Bona, Museus, Molí 
l’Ombria. 
 
‐ Inclusió d’una ressenya en les explicacions dels guies turístics, fins a la data de la representació de 
2018. 
 
‐  I intentar recolzar altres idees que es puguen aportar sempre amb l’objectiu de difondre 
conjuntament aquest conjunt turístic de Banyeres de Mariola -Llegenda de Sant Jordi. 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula al Portaveu del grup municipal Popular, Sr. Esteve, qui vol donar 
l'enhorabona a l'associació de la “LLegenda de Sant Jordi” perquè no és habitual que arribe una 
moció al Ple plantejada per una associació del poble. 
 
El Sr. Alcalde matisa que la moció està presentada conjuntament per tres grups polítics perquè 
l'associació no podia presentar-la directament. 
 
El Sr. Esteve diu que la proposta i el text si són de l'associació. I vol indicar que per a evitar que 
l'hagen de presentar cada any de representació, s'hauria de declarar automàticament. 
 
El Sr. Alcalde respon que li sembla bé però li haguera agradat que quan van presentar els tres grups 
polítics la moció conjunta i van modificar algunes coses del text remès per l'associació, haguera estat 
per a fer les seues propostes. 
 
El Sr. Esteve aclareix que en el punt de precs i preguntes ho puntualitzarà. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la moció per a la declaració 2018 any de llegenda. 
 
5) DACIÓ COMPTE DE DECRETS DES DEL 23 DE SETEMBRE FINS EL 27 DE NOVEMBRE DE 
2017. 
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Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprès entre el 23 de setembre 
fins al 27 de novembre de 2017, tots dos inclusivament. 
La corporació queda assabentada. 
 
6) PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna pregunta o algun prec, a part de la pregunta que va quedar 
pendent del ple anterior. 
 
La Sra. Francès, portaveu del grup municipal C’s respon que sí. 
El 12 de novembre es va sotmetre a referèndum la modificació o no de les dates de les festes 
patronals. Aquest referèndum va ocasionar unes despeses directes i indirectes que preguntem si 
se'ns podrien donar a conèixer de forma detallada. 
Sol·licita que se'ls facilite en la Comissió Informativa d'Hisenda per a poder estudiar-la i no en el Ple 
on no podem analitzar les dades. 
 
El Sr Alcalde respon que se'ls facilitarà. 
 
La Sra. Francès també vol preguntar el nombre de festers que s'han tret el permís de avantcàrrega, el 
psicotècnic, el desglossament per festers i si hi ha prevista alguna altra actuació en el tema de la 
pólvora per a motivar a la gent i que participe més els dos últims dies de festa. 
 
Respon el Sr. Sempere, regidor delegat de festes, indicant que han sol·licitat traure's el psicotècnic i 
el permís al voltant de 200 festers pel que s'anirà dos caps de setmana a la clínica concertada, el 
bàndol moro anirà el 25 de novembre i el 2 de desembre ho farà el bàndol cristià. 
A l'any que ve es continuarà amb aquest sistema i aquesta clínica, i des de la Comissió de Festes, a 
totes les persones festeres que es traguen el permís de avantcàrrega se'ls donarà totes les facilitats 
possibles. 
 
El Sr. Silvestre, regidor del Partit Popular vol preguntar també sobre les despeses ocasionades per la 
consulta popular celebrada. Després d'haver passat tres setmanes des de la celebració no s'han 
penjat les despeses en la pàgina web en l'apartat de transparència. 
Sol·liciten que com més prompte millor informen en aquesta pàgina de totes les despeses 
ocasionades de forma detallada. Des del ple extraordinari convocat per a l'ocasió, passant per les 
paperetes, sobres, repartiment, fullets informatius creació de web, indemnitzacions als voluntaris i al 
personal funcionari, així com qualsevol despesa ocasionada per la consulta. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja està quasi tot comptabilitzat, falta alguna xicoteta despesa i de seguida 
que estiga es penjarà. 
 
El. Sr. Silvestre també prega de nou que s'actualitzen les dades econòmiques en la web de 
l'ajuntament perquè no ho estan. 
 
El Sr Alcalde indica que des del departament d'intervenció es fa tot el possible però és molt el treball, 
en breu s'actualitzaran. 
 
El Sr. Alcalde, respecte a la consulta vol donar les gràcies a tota la gent que es va acostar als masets 
a votar perquè va transcórrer tot amb naturalitat i respecte. 
Des de l'Equip de Govern estan molt contents, amb independència del resultat, perquè amb aquesta 
consulta, tanquen ja per a uns quants anys el debat del canvi de dates de les festes patronals. 
 
El Sr. Esteve, portaveu del grup municipal Popular vol fer també un prec que ja han fet en anteriors 
ocasions i és que el més lògic per al funcionament municipal és que les comissions informatives se 
celebren amb anterioritat als plens ordinaris. 
Saben que a voltes no es pot però és el més lògic per a poder tractar tots els assumptes que es van a 
debatre en el ple. 
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Que aquest siga l'últim ple ordinari de l'any i les comissions siguen la setmana que ve i fins a gener no 
se celebre un altre ple, pensen que no és la forma més lògica de procedir. 
Per açò, sobre el tema citat anteriorment de la moció de la llegenda, indica que es va convocar una 
junta de portaveus a la qual no van poder assistir ja que es va convocar d'un dia per a un altre i a 
voltes les agendes professionals no permeten acudir. 
 
El Sr. Alcalde li respon amb dues puntualitzacions: 
- Les comissions informatives se celebren al final de cada trimestre, ja es venia fent així anteriorment i 
ells han seguit igual. Ho fan així conforme els va indicar l'anterior secretari. 
- Respecte a la junta de portaveus, reconeix que van quedar a última hora però van posar totes les 
facilitats possibles. Es van deixar totes les mocions en el calaix de cada regidor amb un cap de 
setmana per davant perquè pogueren tots avaluar-les i respecte a l'hora de celebració es va intentar 
arribar a un acord. 
 
La Sra. Francès diu que com els plens són cada dos mesos i les comissions informatives cada tres, hi 
ha plens en els quals si que se celebren comissions abans i plens en els quals no. Proposa que en el 
cas que hi haja una moció en un ple en el qual no hi haja comissions que es faça una junta de 
portaveus i es presente la moció amb un temps prudencial. 
 
El Sr. Alcalde respon que s'intentarà però el Partit Popular ja ha manifestat la seua voluntat de 
presentar les seues mocions en solitari. 
 
El Sr. Esteve informa que l'Ajuntament d'Alacant, ha aprovat augmentar les comissions informatives 
pel funcionament d'ajuntament. 
Ell no diu d'augmentar-les però sí intentar adequar-les per al millor funcionament del ple. 
 
El Sr. Alcalde afirma que l'Equip de Govern seguirà presentant les mocions a tots per a intentar 
presentar-les de forma conjunta. 
 
El Sr. Alcalde finalment, respon a la Sra. Francès la pregunta que va quedar pendent en el ple 
anterior sobre els ingressos, despeses i col·laboracions de la ràdio municipal. 
 
Despeses en 2017: 17.296,12 euros 
Despeses en 2014: 14.648,76 euros 
Ingressos en 2014: 221 euros 
Ingressos en 2015: 50 euros 
Ingressos en 2016: 2.390 euros 
Ingressos en 2017: 4.730 euros 
 
Com es pot observar els ingressos van en augment pel bon funcionament de la publicitat. 
Respecte als col·laboradors són 27 més 4 incorporacions noves 
S'emeten 6 programes més 8 que se sumaren a la graella i faran un total de 14 programes. 
Indica a la Sra. Francés que ella no acudeix al Consell de la Ràdio Municipal però pot revisar les 
actes i ací veure els programes que s'emeten. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, pel Sr. Alcalde-President es tanca la sessió, sent les 
20:51 hores, de tot la qual cosa jo, el Secretari, done fe. 
 
 
L'ALCALDE       EL SECRETARI 

 


